
Sant Celoni ha dit no a l’àrea residen-
cial estratègica de Can Riera de l’Ai-
gua. Un total de 2.847 persones van 
mostrar el seu rebuig a la construc-

ció de 542 habitatges en 11 hectàrees 
en aquest sector situat entre el nucli 
urbà i la línia del tren d’alta velocitat. 
Un 30,03% dels veïns de Sant Celoni 

van participar en la consulta. CiU, al 
govern, i el PSC i la CUP, a l’oposició, 
van fer una valoració positiva de la 
participació dels veïns.
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Francesc Deulofeu (CiU), partidari de l’àrea residencial estratègica, parla amb Montserrat Viñets (CUP) i Joan Castaño (PSC) després de saber el resultat

Un total de 2.847 veïns es van pronunciar en contra de la urbanització de Can Riera de l’Aigua

El 69% dels votants opten pel ‘no’ 
a l’àrea residencial de Sant Celoni

Sant Celoni

Yolanda Duque/EL 9 NOU

Els veïns de Sant Celoni van 
rebutjar aquest diumenge 
de forma clara el projecte 
de l’Àrea Residencial Estra-
tègica (ARE) de Can Riera 
de l’Aigua que promou el 
Govern català i que preveia 
la construcció de 542 habi-
tatges –298 dels quals seran 
protegits– i també preveu 
nous equipaments com 
un hospital. El 69,1% dels 
votants van dir no a l’ARE, 
que era la postura defensada 
pel PSC i per la CUP. En con-
cret, 2.847 persones van mos-
trar-se contràries al projecte 
de les 4.118 que van anar a 
votar. El sí, que era l’opció 
defensada pel govern de CiU, 
es va quedar amb 1.248 vots, 
que representen el 30,3% del 
total. Hi va haver 15 vots en 
blanc (3,6%) i vuit vots nuls 
(1,9%). Tenien dret a vot un 
total de 13.713 veïns.

El no es va imposar en tots 
els col·legis electorals. El sí 
va aconseguir el millor resul-
tat a la Batllòria. Aquí, hi 
va haver 63 vots a favor del 
desenvolupament de l’ARE 
de Can Riera de l’Aigua i 76 

en contra. Això representa 
un 45% per al sí i un 54% per 
al no. Aquest, però, també va 
ser un dels punts del munici-
pi –la Batllòria és un nucli de 
població que pertany a Sant 
Celoni però que està situat a 
diversos quilòmetres del cen-
tre– on la participació va ser 
més baixa. 

Els resultat més clars en 
contra de l’ARE es van donar 
als col·legis electorals situats 
a Sant Ponç, amb un 76% de 
vots (551 vots) contraris a 
l’ARE. Els partidaris van ser 
només el 22% dels votants 
(162 vots). A Sax-Sala, hi va 
haver 431 vots a favor del no 
(75%) i 138 per al sí (24%).

A l’escola Pallerola, que 
és a la zona de Can Riera de 
l’Aigua, també va vèncer el 
no de forma clara. En con-
cret, 81 persones de 120 van 
votar en contra d’aquest pla 
urbanístic (67,5%). El sí va 
recollir aquí 39 vots (32.5%), 
segons les dades publicades 
per l’Ajuntament aquest diu-
menge al vespre.

ENTRE EL POBLE I EL TAV

El sector de Can Riera de 
l’Aigua està situat entre el 
barri de Sant Ponç, integrat 
al nucli urbà, la riera del 
Partegàs i el traçat de la línia 
del tren d’alta velocitat. En 
un primer moment, la Gene-
ralitat hi va projectar més de 
1.200 habitatges en unes 25 
hectàrees. Posteriorment, 
però, es va reduir la super-
fície a ocupar fins a les 11 
hectàrees i els 542 habitatges 
que es proposen actualment. 
Ara caldrà veure com con-
diciona aquest resultat al 
Departament de Política Ter-
ritorial i Obres Públiques. 
La conselleria dirigida per 
Joaquim Nadal ja ha expres-
sat la voluntat de respectar 
les opinions dels municipis.

Deulofeu: “La 
gent ha estat 
contundent i 
s’ha de tenir 
en compte”

Sant Celoni

Y.D./EL 9 NOU

L’alcalde Francesc Deulofeu 
(CiU) creu que el resultat a 
favor contrari a la urbanitza-
ció de Can Riera de l’Aigua 
ha estat clar. “La gent ha 
estat contundent i s’ha de 
tenir en compte”, explicava 
aquest diumenge a la nit. 
L’Ajuntament va traslladar el 
mateix diumenge el resultat 
al Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques 
i ha demanat una entrevis-
ta amb Joan Llort, director 
general d’Actuacions Estratè-
giques i Polítiques de Sòl del 
govern català. “Confiem que 
la Generalitat aturi el pro-
jecte”, afirmava Deulofeu. 
Respecte a la construcció 
del nou Hospital, creu que 
caldrà buscar altres opcions. 
“Espero que els altres grups 
–PSC i CUP– aportin idees 
per trobar una alternativa”, 
apuntava. L’alcalde també 
espera que “tothom faci una 
lectura del resultat d’acord 
amb el que es votava. Hem 
de ser seriosos. No podem 
comparar naps amb cols”.

Per la seva banda, els 
representants de la CUP i el 
PSC van valorar el resultat 
de la consulta de forma molt 
positiva. Per a la regidora 
de la portaveu de la CUP, 
Montserrat Vinyets, “estem 
davant d’un resultat que ens 
ha de fer replantejar moltes 
coses i, ara, el que cal esperar 
és que CiU defensi la postura 
de Sant Celoni, perquè és el 
sentir majoritari dels seus 
veïns”.

Per part del PSC, l’exalcal-
de i portaveu del grup muni-
cipal, Joan Castaño, va voler 
instar al govern municipal a 
abandonar una política que 
considera “erràtica i que ens 
ha portat a la paralització del 
nostre municipi”. Castaño 
també va valorar el fet que 
els veïns han sabut enten-
dre que l’àrea residencial 
estratègica i nou hospital no 
signifiquen el mateix. Per 
l’exalcalde socialista, “qui 
ha guanyat és Sant Celoni i, 
a partir d’ara, el que hem de 
fer és posar-nos a treballar 
per buscar la manera d’acon-
seguir tots els equipaments 
que es proposaven en l’ARE, 
però per altres vies”. 

La participació se situa al 
30%, més de l’esperada
Y.D.

Un 30% de les persones amb dret a vot van participar aquest 
diumenge en la consulta popular per determinar el futur del 
sector de Can Riera de l’Aigua. La participació a les dues se 
situava entorn del 15,5% i ja havien votat 2.138 persones. A 
les 6 de la tarda, ja era del 23%, segons les dades facilitades 
per l’Ajuntament. La xifra del 30% ha estat ben valorada pels 
responsables del tres grups municipals (CiU, al govern, i PSC i 
la CUP, a l’oposició) que esperaven una xifra més baixa al final 
del dia. També van comparar-ho amb un procés similar fet a 
Ripoll aquest dissabte on van votar el 10% dels veïns. “La con-
sulta era una iniciativa del govern i estic content del suport 
que ha rebut”, va dir l’alcalde Francesc Deulofeu, aquest diu-
menge al vespre.

La participació, però, no va ser uniforme al municipi. Les 
escoles allunyades del centre van rebre menys votants. Això 
va passar, per exemple a la Batllòria, a les Borrelles o les Illes 
Belles. Per contra, els col·legis més cèntrics, on van anar a 
votar els veïns que viuen més a prop de l’espai que es pretén 
urbanitzar, van experimentar una participació força més alta. 

Dilluns, 26 de gener de 2009
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